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Dagsorden – møde mellem Ældrerådet og Udvalg for 

Velfærd og Arbejdsmarked 

15. september 2020  
 

1. Kort præsentation 
Fra Udvalg for Velfærd og Arbejdsmarked:  

Nadia Olsen 

Knud Mathiassen 

Lone Rosengreen Pedersen 

Inge Olsvig Brandt (formand) 

Fra Ældrerådet:  

Bodil Karlshøj Poulsen 

Loritha Henriksen 

Søren Joelsen 

Laannguaq Lynge (formand) 

Fra administrationen:  

Fagchef for Ældreområdet Arnannguaq Heilmann Christensen 

Stabschef Lise Buchardt (referent) 

 

2. Ældrerådets ønsker til dagsordenspunkter: 

a. Samarbejde med Lokaludvalget 
Ældrerådet har ansøgt om tilskud til rejse til Qeqertarsuatsiaat hos Nuuk Lokaludvalg, men har 

fået afslag, da ansøgningen ikke vedrørte Nuuk. 

Ældrerådet har fået oplyst, at de skal søge tilskud hos lokaludvalgene, der hvor de ønsker at 

rejse hen. Ældrerådet konstaterer, at det er ærgerligt, at Lokaludvalget ikke kunne udvise 

større fleksibilitet. 

 

Udvalgsformanden oplyser, at Ældrerådet har til opgave at rådgive kommunalbestyrelsen. 

Derfor er der ikke afsat midler til rejseaktiviteter. Der har været forskellige indsatser for både 

handicaprådet og ældrerådet ift. at sikre repræsentativitet i medlemssammensætningen.  

Formålet er således, at der skal være mandater fra samtlige byer i rådene. 

Interessen udenfor Nuuk er desværre lav. Det er udvalget meget opmærksomt på. 

 

Ældrerådet ønsker, at der afsættes midler til, at Ældrerådet kan besøge og afholde 

borgermøder i byerne udenfor Nuuk, når der ikke kan sikres en bred repræsentation gennem 

udvalgsmedlemmerne. Ældrerådet har afholdt borgermøde i Nuuk, og det viste et stort behov 

for dialog med kommunens ældre borgere, for at oplyse om kommunens Ældreråd og for at 

sikre, at Ældrerådet kan tage de rette emner op. 

Ældrerådet er for hele kommunen, og har brug for at kende de forhold og behov, de ældre har 

i de andre byer. 

 

Udvalgsformanden tager imod Ældrerådets ønske og vil tage det op med forvaltningen ift. de 

fremadrettede rammer. Udgangspunktet er dog, at der skal sikres en bred repræsentation af 

kommunen gennem medlemssammensætningen af kommunens råd. Udvalgsformanden 
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pointerede, at nuværende rammer for ældrerådet er gældende indtil udgangen af 

valgperioden, og at man først til denne tid vil tage rådets mandat og arbejdsrammer op til 

evaluering. 
 

 

b. Borgermøde om Arktisk Aldring 
Ældrerådet har i starten af året modtaget forskningsrapporten om Arktisk Aldring. Ældrerådet 

ønsker, at rapporten skal udbredes, således at mange flere borgere i kommunen får kendskab 

til resultaterne. 

Ældrerådet ønsker, at kommunen skal afholde et borgermøde omkring rapporten. 

 

Udvalgsformanden oplyser, at det ikke er en rapport, som kommunen har fået udarbejdet eller 

er ejer af, og derfor som udgangspunkt ikke en opgave for forvaltningen at gennemføre det 

ønskede borgermøde. 

 

Ældrerådet oplyser, at kommunen har medvirket i rapporten, og at der er indsamlet data i 

Nuuk. 

 

Det blev aftalt, at forvaltningen i sidste ende afgør, om forvaltningen vil påtage sig opgaven at 

arrangere et borgermøde med ejerne af rapporten. 

 

c. Orientering om samarbejde med Ilisimatusarfik 
Ældrerådet har ved flere møder drøftet ”ældreflugten” fra Grønland på baggrund af tal fra 

Grønlands Statistik. 

Ældrerådet har henvendt sig til Ilisimatusarfik med forslag, om at ældreområdet i højere grad 

indgår i forskning, der kan kommunikeres videre til borgerne. 

Ilisimatusarfik har taget positivt imod Ældrerådets henvendelse, og der er planlagt møde med 

lektor Annette Bilfeldt den 28. september. 

 

Udvalget tager orientering til efterretning, men gør samtidig opmærksom på, at ældrerådet, 

som det første sikrer forventningsafstemning med forvaltningen, inden de på vegne af 

kommunen påtager sig opgaver, som er udenfor ældrerådets mandat. 

 

 

3. Udvalg for Velfærd og Arbejdsmarkeds ønsker til dagsordenspunkter 
Ingen punkter. 

 

4. Evt. 

a. Oplysningskampagne på Ældreområdet 
Ældrechefen oplyser, at der kører en oplysningskampagne, der skal sikre, at borgerne ved, 

hvor de skal henvende sig ift. hjemmehjælp, plejehjem, hjælpemidler, kontakt til visitation mv. 

 

b. Det kommende valg 
Ældrerådet oplyser, at rådets valgperiode snart udløber. 

 

Det drøftedes, om udvalget og rådet skulle mødes hyppigere end 1 gang årligt. 
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Udvalget takkede Ældrerådet for et godt og vigtigt samarbejde. 

 


